
PROTOKÓŁ NR 55-03/2006 
 
z posiedzenia Komisji Bud Ŝetowej Rady Miasta Gda ńska , 
które odbyło si ę dniu 18 kwietnia 2006  r. o godz. 
10:00 w Sali Herbowej Nowego Ratusza w Gda ńsku. 
 
Obecni: wg zał ączonych list obecno ści.  
 
Na stan 7 członków komisji, w posiedzeniu 
uczestniczyło 7, czyli było quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył radny Wiesław Kami ński - 
przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowej  Rady Miasta 
Gdańska, który po powitaniu zaproszonych go ści i 
radnych - zaproponował porz ądek posiedzenia: 

 
1.  Sprawozdanie z wykonania bud Ŝetu za rok 2005. 
 
2.  Wykonanie bud Ŝetu za I kwartał 2006 r. 
 
3.  sprawozdanie kwartalne dot. stanu zaawansowania 

prowadzonych inwestycji. 
 
4.  Omówienie środków na rachunku środków 

niewygasaj ących. 
 
5.  Omówienie wyników kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gda ńsku. 
 
6.  Omówienie wyników kontroli Najwy Ŝszej Izby Kontroli 

w Gdańsku. 
 
7.  Informacja dotycz ąca rozstrzygni ętego przetargu na 

obsług ę miasta Gda ńska. 
 
8.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu miasta Gda ńska na rok 2006 – druk nr 1852.  

 
9.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 

w sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 
zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania  
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oraz warto ści jednego punktu w złotych w tabeli 
punktowych rozpi ęto ści kategorii zaszeregowania dla 
Miejskiego Ogrodu Zoologicznego „Wybrze Ŝe” – 
jednostki bud Ŝetowej w Gda ńsku – druk nr 1843.  
 

10.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie ustalenia najni Ŝszego 
wynagrodzenia zasadniczego w I-szej kategorii 
zaszeregowania  oraz warto ści jednego punktu w 
złotych w tabeli punktowych rozpi ęto ści kategorii 
zaszeregowania dla Zarz ądu Transportu Miejskiego w 
Gdańsku jednostki bud Ŝetowej – druk nr 1844.  
 

11.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie ustalenia najni Ŝszego 
wynagrodzenia zasadniczego w I-szej kategorii 
zaszeregowania  oraz warto ści jednego punktu w 
złotych w tabeli punktowych rozpi ęto ści dla 
poszczególnych kategorii zaszeregowania dla Parku 
Kulturowego Fortyfikacji Miejskich „Twierdza 
Gdańsk” w Gda ńsku – jednostka bud Ŝetowa miasta 
Gdańska – druk nr 1846.  
 

12.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie ustalenia najni Ŝszego 
wynagrodzenia zasadniczego w I-szej kategorii 
zaszeregowania  oraz warto ści jednego punktu w 
złotych w tabeli punktowych rozpi ęto ści kategorii 
zaszeregowania dla Miejskiego O środka Pomocy 
Społecznej w Gda ńsku – druk nr 1848.  
 

13.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska zmieniaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie rachunku dochodów własnych jednostki 
budŜetowej Domu Pomocy Społecznej w Gda ńsku-Oliwie, 
ul. Polanki 121 – druk nr 1849.  
 

14.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska zmieniaj ąca uchwał ę Nr XXIX/946/04 Rady 
Miasta Gda ńska z dnia 28 pa ździernika 2004 r. 
(zmieniona uchwał ą Nr XXXV/1143/05 z dnia 17 lutego 
2005 r.) w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków 
na zasiłki celowe i okresowe oraz pomoc rzeczow ą z 
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wył ączeniem pomocy na ekonomiczne usamodzielnienie  
– druk nr 1851.  

 
15.  Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Komisja zdj ęła z porz ądku posiedzenia punkty: 2,3,4. 
 
Wniesiono projekty uchwał Rady Miasta Gda ńska:  
         

• w sprawie ustalenia źródeł dochodów własnych oraz 
ich przeznaczenia w jednostce bud Ŝetowej gminy 
miasta Gda ńska – Stra Ŝy Miejskiej w Gda ńsku – 
druk nr 1835.  

 
•  w sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 

zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania 
oraz warto ści jednego punktu w złotych w tabeli 
punktowych rozpi ęto ści kategorii zaszeregowania 
dla Stra Ŝy Miejskiej w Gda ńsku – druk nr 1836.  

 
• w sprawie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 

zmieniaj ącej uchwał ę Nr XLVI/1591/05 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 22 grudnia 2005 roku w sprawie 
wynagradzania nauczycieli szkół i placówek, dla 
których organem prowadz ącym jest miasto Gda ńsk – 
druk nr 1855.   

 
• w sprawie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 

sprawie wyra Ŝenia woli obj ęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki 
działaj ącej pod firm ą Gda ńska Infrastruktura 
Wodoci ągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z 
siedzib ą w Gda ńsku - druk nr 1858.   

 
• w sprawie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 

sprawie zawarcia porozumienia mi ędzygminnego 
pomi ędzy miastem Gda ńsk a miastem Sopot i miastem 
Hel w sprawie wykonania zadania publicznego w 
zakresie gminnego transportu zbiorowego droga 
wodną – druk nr 1860.   

 
• w sprawie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 

zmieniaj ącego uchwał ę Rady Miasta Gda ńska Nr 
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XXIX/936/04 z dnia 28 pa ździernika 2004 roku w 
sprawie ustalenia zasad taryfowych oraz cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego 
– druk nr 1859.  

 
• autopoprawka prezydenta miasta Gda ńska do druku 

1852.  
 

 
Porz ądek przegłosowano 5 głosami za. 
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PUNKT – 1 
Sprawozdanie z wykonania bud Ŝetu za rok 2005. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawił informacj ę z wykonania bud Ŝetu miasta 
Gdańska za rok 2005. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 
Finansowego  UM w Gda ńsku 
Tak jak skarbnik powiedział oszcz ędności w wydatkach 
wyniosły 32 mln zł. Wła ściwie w wi ększo ści zostały 
wykonane w bardzo dobrych procentach. Wpływ na 
wi ększe niewykonanie wydatków maj ą tzw. rozliczenia. 
Dotyczy to niewykorzystanej rezerwy bud Ŝetowej. 
Nast ępnie prosz ę pa ństwa niewykonanie mamy w du Ŝych 
kwotach, ale tylko 0,5% dotyczy o światy i wychowania. 
Poniewa Ŝ bud Ŝet planowany jest bardzo wysoki i 
niewykonanie 0,5% skutkuje kwotami w postaci kilku 
milionów złotych. Konkretnie to jest 2 mln złotych.  
Nast ępnie to jest pomoc społeczna. Mamy niewykonanie 
w granicach 200.000zł czyli,0,1%. 
Nast ępnie edukacyjna opieka wychowawcza – 600.000zł 
mamy niewykonane. 
Kultura i ochrona dziedzictwa – mamy niewykonane 
1.500.000zł. 
Kultura fizyczna – niewykonanie 1.000.000 złotych. 
Transport i ł ączno ść – niewykonanie 6.000.000zł oraz 
administracja publiczna, w tym płace kwota 
2.000.000zł. To s ą te główne działy, w których nie 
zostały zrealizowane wydatki i one skutkuj ą kwot ą 32 
mln. zł. 
Nast ępnie dodatkowe dochody ponad plan to jest kwota 
42mln.zł. Pan skarbnik omówił wykonanie, a ja teraz  
podaj ę jaki to ma skutek w cyfrach i w zwi ązku z tym 
została wygospodarowana nadwy Ŝka w wysoko ści 33 mln. 
zł. Jako ró Ŝnica mi ędzy wydatkami a dochodami. 
Dzi ękuj ę. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Prosiłbym w najbli Ŝszym czasie o informacj ę dotycz ącą 
zmian dokonanych w trakcie roku bud Ŝetowego wraz z 
korektami. Z uzasadnieniem powodów tych zmian. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
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Pan przewodnicz ący prosi o plan uchwalony na sesji 
budŜetowej i ogóln ą kwot ę korekty? 
Jest to niemo Ŝliwe prosz ę pa ństwa poniewa Ŝ nie 
będziemy zestawia ć wszystkich zarz ądze ń chyba, Ŝe 
państwo sobie Ŝycz ą, ale wszystkich zarz ądze ń i 
uchwał rady. Zarz ądzenia równie Ŝ powoduj ą zmiany. 
Tylko w  wydziałach tak? To w takim razie wszystkie  
uchwały rady pa ństwu zestawimy. 
 
Wiceprzewodnicz ąca Maria Małkowska 
Panie przewodnicz ący, ja tutaj nie mog ę si ę z panem 
zgodzi ć poniewa Ŝ te wydatki nie dotycz ą wydatków 
maj ątkowych tylko bie Ŝących i praktycznie my jako 
komisja bud Ŝetowa ponosimy odpowiedzialno ść za to, Ŝe 
wszystkie korekty bud Ŝetu, plan bud Ŝetowy został 
zatwierdzony. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński  
Prosiłbym o wyja śnienie, je Ŝeli chodzi o poszczególne 
powody niewykonania zgodnie z tym co pani dyrektor 
powiedziała. Transport i ł ączno ść. 
 
Pan Dimitris Skuras – dyrektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej UM w  Gdańsku  
Jeśli chodzi o niewykonane wydatki w zakresie 
transportu to s ą to wydatki w zakresie zamówienia 
biletu elektronicznego, które to środki zostały 
przeniesione na wydatki niewygasaj ące w tym roku. 
Była to kwota 1.912.416.zł. Przetarg w zakresie 
biletu jest ju Ŝ rozstrzygni ęty i trwa procedura 
zwi ązana z podpisaniem umowy. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Kultura fizyczna. Jest to zaskoczenie 1.000.000zł 
niewykonania. Jaki to jest powód? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych UM w Gda ńsku  
W przypadku Wydziału Programów Rozwojowych jedynym 
wi ększym niewykonanym, bo tylko w 30% wydatkiem s ą 
wykupy gruntów pod inwestycje drogowe gminy. I z 
1.016.022 zł zaplanowanych wydano 304 .000zł. Tutaj  
moŜliwo ści wykupienia i mo Ŝliwo ści wykupów s ą 
uwarunkowane czynnikiem ludzkim czyli zgod ą 
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bezpo średnich wła ścicieli na te wykupy i cz ęsto 
niestety sprawy terenowe wykupu si ę przedłu Ŝaj ą albo 
przechodzimy we wywłaszczenie i wtedy to ju Ŝ trwa 
ponad dwa lata. Tak Ŝe tu w zasadzie to niewykonanie 
wi ąŜe si ę tylko z tymi wykupami. Pozostałe kwoty to 
są niewielkie zwi ązane z rozliczeniami zada ń 
bezpo średnimi. 
 
Pan Waldemar Nocny – Miejski O środek Pomocy 
Społecznej w Gda ńsku  
Miejski O środek Pomocy Społecznej b ędzie referowała 
pani Sylwia Juchniewicz. 
 
Pani Sylwia Juchniewicz – MOPS w Gda ńsku  
100.000zł nie została uwolniona rezerwa ogólna, 
poniewa Ŝ na projekty Ŝeśmy nie wyst ępowali o 
dodatkowe środki poniewa Ŝ mieli śmy środki zapewnione  
z współpracy zagranicznej w zwi ązku z tym nie 
wyst ąpili śmy o 100.000zł z rezerwy bud Ŝetowej. 
Natomiast wydatki MOPS i jednostek b ędących w 
systemie pomocy społecznej nie zostały wykonane w 
wysoko ści 67.329zł co stanowi 0,55% wydatków ogółem. 
Dotyczy to niewykonania wydatków11.330zł na 
schronienie. Jest to realizacja zadania zleconego 
organizacjom poza rz ądowym. Równie Ŝ 5.149zł nie 
wykonano zadania finansowania pobytu dzieci gminy 
Gdańsk w rodzinach zast ępczych na terenie innych 
powiatów. Na jednostki specjalistycznego poradnictw a 
na cik po prostu otrzymali śmy  środki z dotacji. Nie 
wykonano 2.215 zł. Na wyposa Ŝenie jednostki. Dom 
pomocy Starogardzka nie wykonał 1.198zł. Jest to ZU S 
i fundusz pracy. Dom pomocy Oliwa 45. Pogotowie 
opieku ńcze 13.299zł – jest to 4.557zł na energi ę, 
7.258zł na remonty  i 1.484 zł pozostałe drobne 
wydatki. Miejski o środek readaptacji społecznej – 
1983zł s ą to składki ZUS, fundusz pracy, materiały, 
usługi drobne bo to s ą po 300 zł, 600 zł ,177 zł. 
Ognisko nr 1 – 35 zł, ognisko nr 3 – 29.735 zł i to  
jest 5.424 zł wynagrodzenia wynikaj ące z absencji 
chorobowej, składki ZUS, fundusz pracy, energia 
elektryczna 4.399 zł i pozostałe usługi 16.094 zł. I 
na składki na ubezpieczenie zdrowotne za wychowankó w 
z placówek opieku ńczo – wychowawczych 2.308 zł. Razem 
67.329 zł. 
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Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Dzi ękuj ę bardzo. 
Oświata - 2 mln zł niewykonania. 
 
Pani Regina Białousów – p.o. dyrektora Wydziału 
Edukacji UM w Gda ńsku 
Panie przewodnicz ący to jest bardzo mała kwota 
niewykonania. Przechodz ę do powodów. 
Jak pa ństwo wiecie, bud Ŝet o światy jest konstruowany 
na bazie prognoz co si ę wydarzy półtora roku pó źniej 
w o świacie. W zwi ązku z tym przy 8.000 pracowników 
pedagogicznych dopasowanie idealne co do złotówki 
jest niemo Ŝliwe. Tym bardziej, Ŝe zmienia si ę kadra i 
je śli odchodz ą nauczyciele dyplomowani, a przychodz ą 
nauczyciele sta Ŝyści to natychmiast mamy na ka Ŝdym 
takim pracowniku oszcz ędności w płacach i st ąd te Ŝ to 
niewykonanie je śli chodzi o płace. Natomiast bardzo 
dobrotliwa zima ubiegłoroczna spowodowała to, Ŝe 
równie Ŝ nie mamy wykonania 100%  na energi ę. I to s ą 
te oszcz ędności. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Kultura fizyczna - ten jeden milion. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Wydatek dotyczy Wydziału Programów Rozwojowych i 
inwestycyjnych. Modernizacja hali na Traugutta – ni e 
zostały wykonane środki tylko poniesione wydatki w 
wysoko ści 77zł na zrealizowanie mapki. Dopiero w tym 
roku został rozstrzygni ęty przetarg i b ędzie zrobiona 
dokumentacja. I to s ą te środki niewykorzystane. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji  
Str. 587 - roczne sprawozdanie z dokonania umorze ń  
nale Ŝności oraz udzielonych ulg.  Prosiłbym o 
komentarz do kilku ró Ŝnych pozycji, które tutaj s ą. 
Na stronie pierwszej jest mi ędzy innymi GZNK – 
nale Ŝności czynszowe i bezumowne korzystanie – tam 
jest 506.000zł umorzenia. Potem jest Stra Ŝ Miejska – 
mandaty - 198.000 zł rozumiem, Ŝe nie mo Ŝemy klientów 
znale źć czy ich wyegzekwowa ć, no ale co w tym 
zakresie? Potem jest za parkowanie pojazdów 
samochodowych znowu jest ponad 5.000 zł. 
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Jednostki o światowe – wynajem pomieszcze ń 75.000 zł . 
Znowu jest GZNK zakład bud Ŝetowy – lokale u Ŝytkowe – 
i tam 24.000 zł . 
Ale jest potem GZNK- umowy najmu – bezumowne 
korzystanie z lokali mieszkalnych, bo tu jest dwa 
razy GZNK jest bezumowne korzystanie chyba z lokali , 
chocia Ŝ tu jest do góry obcych chyba lokali 
mieszkalnych. Na czym polega ró Ŝnica? Bo to ł ącznie 
jest 308.000 zł i 836.000 zł.  
Dwa słowa komentarza, ja rozumiem Ŝe to si ę ju Ŝ nic 
nie da, czy były bezskuteczne mo Ŝliwo ści podj ęcia 
itd. 
Zarz ąd dróg i zieleni – zaj ęcie pasa drogowego, z 
reguły zakładam, Ŝe ten kto zajmuje pas drogowy to 
prowadzi jakie ś inwestycje, czyli mo Ŝliwo ści 
egzekwowania kasy chyba s ą. Ale mog ę si ę myli ć. 
I potem mamy te Ŝ park kultury fortecznej – jest te Ŝ 
duŜa kasa – 68.000 zł tylko dwa słowa komentarza. 
To w sprawie tych umorze ń. 
Natomiast mam pytanie do skarbnika i pani dyrektor 
Blacharskiej, Ŝeby dwa słowa komentarza, bo to zawsze 
wychodzi na koniec roku ta ró Ŝnica – jak dobrze 
zapami ętałem 32 mln zł na tym rachunku środków 
niewygasaj ących czy czego to dotyczyło? Bo zawsze 
dokonujemy noweli prawie Ŝe to 31  grudnia i zawsze 
mnie to potem intryguje, Ŝe pomimo Ŝe prowadzimy tak ą 
bie Ŝącą analiz ę, no te środki zawsze w takiej kwocie 
pozostaj ą. Sk ąd to si ę bierze? Czy nie mo Ŝna by ich 
wrzuci ć do bud Ŝetu albo zmniejszy ć deficyt, albo 
wykorzysta ć na cele działalno ści podstawowej?  
 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Jak z deficytu planowanego władze miasta przeszły w  
nadwyŜkę? 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Jest taka konstrukcja bud Ŝetu , Ŝe niewykonanie nie 
świadczy o tym jakie s ą rzeczywi ście wykonane 
dochody. Poniewa Ŝ jednostki bud Ŝetowe i urz ędy 
skarbowe dochody przekazuj ą nam równie Ŝ w styczniu do 
10. Równie Ŝ niezrealizowane środki, które gmina 
przekazała jednostkom bud Ŝetowym na realizacj ę 
wydatków te Ŝ zwracane s ą do 8 stycznia. W zwi ązku z 
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tym te środki, to jest wyj ątek, które wpływaj ą na 
konto w styczniu przede wszystkim z urz ędów 
skarbowych s ą równie Ŝ sytuacje, Ŝe z naszych 
jednostek organizuj ących, w styczniu one s ą zaliczane 
zgodnie ze sprawozdaniem do roku minionego, poniewa Ŝ 
one dotyczyły roku ubiegłego. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
A struktur ę pani pami ęta? 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Pan skarbnik podawał. Przede wszystkim 14 mln. zł t o 
jest podatek dochodowy od osób fizycznych. Po raz 
pierwszy mamy tak wysokie wykonanie.  
Państwo pami ętacie, Ŝe nawet za pierwsze półrocze 
była mowa, Ŝe moŜe by ć pit niewykonany. I z Wydziału 
Skarbu dodatkowo sprzeda Ŝ. 
Ale chciałam powiedzie ć, Ŝe nie tylko dochody maj ą 
wpływ na nadwy Ŝkę czy deficyt bud Ŝetowy. Równie Ŝ 
niezrealizowane wydatki. Ale je Ŝeli mówimy tu 
konkretnie o dochodach to jeszcze mamy dochody z 
tytułu mienia. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Jeszcze uzupełni ę, Ŝe my śmy w ci ągu roku przy 
korektach bud Ŝetu schodzili z tego deficytu. Ja 
przypomn ę, Ŝe deficyt był zaplanowany w wysoko ści 
89.816.000 zł i my śmy do trzydziestu ilu ś, pami ętam 
Ŝe na sesji grudniowej zako ńczyli śmy nadwy Ŝką 32 mln. 
zł. Jeszcze jeden sukces, Ŝe nie zaci ągnęli śmy ani 
złotówki kredytu. Przypomn ę, Ŝe kredyt który był do 
zaci ągni ęcia wynosił 126 mln. zł. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
160mln.zł ró Ŝnicy mi ędzy planem a wykonaniem w ci ągu 
roku. A bud Ŝet inwestycyjny miasta Gda ńska jest w 
granicach 120 mln cały. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ń sku  
Ale równie Ŝ w ci ągu roku zwi ększyli śmy dochody o 43 
mln zł.  
W części gminnej i w cz ęści powiatowej o 25 mln zł. I 
te zwi ększenia były przedmiotem obrad na sesjach. 
Równie Ŝ zmniejszeniu uległy dotacje na zadania 
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zlecone. I je Ŝeli chodzi  o zwi ększenie planu 
dochodów to w głównej mierze były to dochody zwi ązane 
z dotowaniem zada ń zleconych. I ze zmian ą wysoko ści 
subwencji. Oczywi ście były te Ŝ zmiany dochodów 
własnych proponowane przez pana prezydenta. Ale 
pami ętacie pa ństwo, pan skarbnik mówił cz ęsto na 
sesjach Ŝe te zmiany s ą dlatego Ŝe otrzymali śmy np. 
subwencj ę. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
To było pierwsze pytanie. Czy pan radny jest 
usatysfakcjonowany odpowiedzi ą? 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Generalnie tak. Prosiłbym o odpowied ź na drugie 
pytanie w sprawie umorze ń. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Ta informacja została podzielona na trzy cz ęści . Na 
umorzenia dlatego np. GZNK wyst ępuje 4 razy. Bo raz 
są podane umorzenia. Umorzenia s ą podzielone na 
podmioty prawne i na osoby fizyczne czyli dlatego 
nale Ŝności czynszowe wyst ępuj ą dwa razy. Nast ępnie 
druga kolumna dotyczy odrocze ń terminów płatno ści i 
tak samo jest podział na osoby fizyczne i prawne i 
rozło Ŝenia na raty. Rozło Ŝenia na raty tym si ę ró Ŝni ą 
od odroczenia, Ŝe przy odroczeniu wskazujemy 
konkretny jeden termin do zapłaty. Natomiast na rat y 
to comiesi ęczne podzielenie nale Ŝności głównej wraz z 
odsetkami na poszczególne miesi ące dotycz ące 
płatno ści. I tu macie pa ństwo wła śnie w ten sposób 
rozbite jednostki i dlatego one wyst ępuj ą po kilka 
razy. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
No to niech pani dyrektor b ędzie uprzejma mi 
powiedzie ć – mamy w tej pozycji np. Stra Ŝ Miejska jak 
dobrze rozumiem umorzenia na 198.000 zł ,tak?  
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Tak. To jest pan komendant Stra Ŝy Miejskiej, ma 
pełnomocnictwo pana prezydenta i na ten temat 
szczegółowo powie. 
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Pan Roman Dorawa – zast ępca komendanta Stra Ŝy 
Miejskiej w Gda ńsku  
Te umorzenia wynikaj ą z nie ści ągni ęcia nale Ŝności 
mandatowych mandatów karnych, nie ści ągni ęcia przez 
komorników urz ędów skarbowych. Procedura jest taka, 
Ŝe je Ŝeli mandat nie jest opłacony w terminie to 
robimy windykacj ę i przesyłamy do poszczególnych 
urz ędów skarbowych. I je Ŝeli komornicy nie ści ągną to 
wydaj ą decyzj ę o nie ści ągni ęciu i ta decyzja 
przychodzi do nas i my w takiej sytuacji ju Ŝ nic nie 
moŜemy zrobi ć jak tylko umorzy ć to. I to jest taki 
prosty przykład. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Tzn. z mojego do świadczenia to raczej komornicy z 
reguły małe wykazuj ą zainteresowanie ści ągalno ści ą. A 
próbowali ście przez firm ę windykacyjn ą ? 
 
Pan Roman Dorawa – zast ępca komendanta Stra Ŝy 
Miejskiej w Gda ńsku  
Nie wolno nam. W tym systemie prawnym, którym my 
jeste śmy tylko, przez pa ństwowych komorników, przez 
urz ędy skarbowe mo Ŝemy ści ągać. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Dzi ękuj ę. A potem mamy ZDiZ za parkowanie samochodów 
–to samo. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Włodzimierza Pietrzaka – Skarbnika  
Miasta Gda ńska, pani Teresy Blacharskiej – dyrektor 
Wydziału Finansowego Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku oraz 
dyskusji – 4 głosami za, przy 3 przeciwnych – 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 

 
Tre ść Opinii Nr 56-04/476/31/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
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PUNKT – 2 
Omówienie wyników kontroli Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gda ńsku. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
My mówimy o faktach, które s ą publicznie znane 
dlatego, Ŝe prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej 
przesłał do wiadomo ści przewodnicz ącego i radnych 
wyst ąpienie pokontrolne.  
Przypomn ę, kontrola trwała siedem miesi ęcy. Po raz 
pierwszy poddano kontroli  
tak długi okres czasu, bo  cztery lata 2001 – 2004.  
Jedno mnie cieszy, mianowicie o świadczenie do mediów 
prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej o zakresie 
nieprawidłowo ści czy uchybie ń wykrytych w trakcie 
kontroli i stwierdzenie , Ŝe one rzeczywi ście maj ą 
charakter porz ądkowy i to s ą usterki drobne. 
Stwierdzenie padło takie i Ŝ wykryto dwie 
nieprawidłowo ści mog ące skutkowa ć prawdopodobnie, tak 
wynika z protokółu i zalece ń pokontrolnych w 
podległych jednostkach dwóch w zakresie realizacji 
inwestycji. I tam według wst ępnego materiału, który 
dzisiaj mamy tzn. protokółu kontroli oraz zalece ń 
pokontrolnych, w tych dwóch przypadkach mog ą 
zaistnie ć przesłanki do naruszenia dyscypliny 
budŜetowej. To dotyczy zakupu samochodów dla stra Ŝy 
miejskiej, Ŝe naruszono według protokołu kontroli 
procedury przetargowe ustawy o zamówieniach 
publicznych oraz podobny przypadek przy budowie 
basenu na Chełmie. Regionalna Izba Obrachunkowa 
zobowi ązała prezydenta miasta do przeprowadzenia 
dogł ębnej kontroli w tych dwóch tematach i zespół 
kontrolny, kiedy ju Ŝ zako ńczona jest kontrola  w tej 
chwili Ŝe wychodzimy z ...ko ńczymy drug ą kontrol ę i 
wysyłamy ekip ę, która w tych dniach dokontroluje 
dogł ębnie Pałac Młodzie Ŝy. Po zako ńczeniu kontroli w 
Pałacu Młodzie Ŝy b ędziemy si ę równie Ŝ posiłkowa ć 
ekspertami zewn ętrznymi, b ędziemy chcieli 
przeprowadzi ć audyt poniewa Ŝ tam b ędzie potrzeba 
fachowców, którzy maj ą du Ŝą wiedz ę w zakresie 
kosztorysów. 
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Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Moje pytanie jest takie. Najbardziej zaskoczony to 
jestem z ustawowego obowi ązku wykonania tych 5% 
kontroli. Nie realizowanie tego przez miasto i tego  
jestem najbardziej zaskoczony. Powody gdyby pa ństwo 
nam przedstawili. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Przepis dotycz ący kontrolowania 5% wydatków we 
wszystkich jednostkach bud Ŝetowych powstał od 2002 
roku. Wi ęc zanim t ą kontrol ę zorganizowano prosz ę 
państwa, zanim wydano stosowne dokumenty czyli 
zarz ądzenie prezydenta kto ma kontrolowa ć, bo to nie 
kontrolował wszystkiego wydział biuro kontroli czyl i 
referat kontroli ani wydział finansowy. Np. w 
jednostkach edukacyjnych kontrole przeprowadzał 
wydział edukacji. I to jest 240 jednostek. Trzeba 
było odpowiednie osoby przeszkoli ć aby mogły te 
wydatki kontrolowa ć. Natomiast ju Ŝ od 2004 roku do 
chwili obecnej Regionalna Izba Obrachunkowa badaj ąc 
te kontrole niczego nie zausterkowała. W 100% te 
kontrole zostały przeprowadzone. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Ja mam dwie uwagi. W roku ubiegłym prowadzili śmy 
korespondencje dotycz ące procedury mi ędzy innymi 
kontroli, dokumentów itd. Wydaje mi si ę, Ŝe komisja 
miedzy innymi zwracała uwag ę na konieczno ść zaj ęcia 
si ę tym zagadnieniem i je Ŝeli pani dyrektor w tej 
chwili odpowiada, Ŝe były trudno ści z wdro Ŝeniem 
tego, to nie kryj ę nie satysfakcjonuje mnie ta 
odpowied ź, bo ju Ŝ nie mówi ę o tym, Ŝe wymóg ustawowy 
jest to obowi ązek, ale my śmy równie Ŝ tutaj w tym 
zakresie zwracali w tej sprawie uwagi. 
I mam drugi zapytanie, a potem b ędę miał wniosek. 
Czy je Ŝeli mówimy o tej kontroli to odnosimy si ę do 
tego dokumentu? 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Tak. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
To ja panie przewodnicz ący stawiam formalny wniosek, 
Ŝeby komisja przegłosowała, Ŝeby zwróci ć si ę do pana 
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prezydenta, aby prezydent ustosunkował si ę na pi śmie 
do wszystkich zawartych tu wniosków i Ŝeby 
przedstawi ć to komisji. 
Jakie jest moje uzasadnienie? 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Prosz ę pa ństwa. Jak pan prezydent udzieli odpowiedzi 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej zaraz zostanie 
państwu dostarczone. A zwracaj ąc si ę do pana 
pierwszej wypowiedzi –oczywi ście nie dotyczyło to 
tego samego dokumentu ,o którym pan mówi . Wła śnie, 
pan skarbnik przesyłał panu dokumenty dotycz ące 
zarz ądzenia prezydenta i komisji dotycz ący 5% 
wydatkowanych środków, bo te dokumenty były i 
zarz ądzenia stosowne były. Natomiast komisja i pan 
radny Ŝądał dokumentów dotycz ących kontroli, które 
zostały pa ństwu przesłane, ale nie dotyczyło to 
absolutnie 5% wydatków. Prosz ę to sprawdzi ć. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Moja konkluzja jest taka: je Ŝeli jest tak dobrze czy 
było tak dobrze, to dlaczego jest inaczej? Tym 
bardziej, Ŝe o ile dobrze pami ętam zgodnie chyba z 
ustaw ą wzrastało zatrudnienie w ich komórce w kwestii 
audytu itd. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Prosz ę pa ństwa, jeszcze raz mówi ę to dotyczyło roku 
2002 co jest napisane w protokole kontroli. Na 
bie Ŝąco przez lata 2004- 2005 nie stwierdzono takiego 
przypadku. Nie przeprowadzenie kontroli dotyczyło w  
wydziale edukacji. Nie zostały przeprowadzone 
wszystkie kontrole w jednostkach organizacyjnych 
poniewa Ŝ trzeba było przeszkoli ć pracowników wydziału 
edukacji i zatrudni ć pracownika, który by te kontrole 
przeprowadził we wszystkich jednostkach. To było 
novum. Czego ś takiego nie było. I w jednej jednostce 
organizacyjnej referat kontroli nie przeprowadził 
kontroli. Tak wygl ąda sytuacja. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Ja jeszcze mo Ŝe uzupełni ę ten zapis, który został 
przytoczony. Brzmi tak ”Przeprowadzi ć kontrol ę 
przestrzegania przez wszystkie podległe nadzorowane  
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jednostki miasta, realizacji procedur w zakresie 
celowo ści zaci ągania zobowi ązań finansowych i 
dokonywania wydatków obejmuj ących w ka Ŝdym roku co 
najmniej 5% ich wydatków”. To jest zapis bardzo 
ogólny, nie podaje za który rok było to uchybienie.  
Tu kole Ŝanka doprecyzowała, Ŝe chodzi tu o rok 2002 z 
czterech lat badanych. To jest pierwsza sprawa. 
Druga sprawa – podam jaka jest procedura dzisiaj. 
Myśmy wnie śli zastrze Ŝenia do tych ustale ń, które s ą 
tutaj przedstawione w cz ęści. Poszło pismo w tej 
chwili do Regionalnej Izby obrachunkowej. Czyli 
procedura kontroli nie jest jeszcze faktycznie 
zako ńczona poniewa Ŝ RIO ma ustawowy czas, bodaj Ŝe 
chyba 30 dni, odpowiedzie ć i ustosunkowa ć si ę do 
zastrze Ŝeń prezydenta wniesionych do ustale ń 
pokontrolnych. Kiedy RIO nam odpowie kiedy i jak i co 
uznała a czego nie uznała, wtedy zostanie de facto 
kontrola zako ńczona i zgodnie obietnic ą protokół cały 
kontroli ł ącznie z cała dokumentacj ą zostanie 
umieszczony w Internecie w BIP. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy pan skarbnik potwierdza co mówi pani dyrektor, Ŝe 
”tak w tym zakresie były uchybienia”. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Mówiłem o 2002 roku. Natomiast podałem zapis, Ŝe 
ogólnikowo nie precyzuje za który rok o to chodziło . 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ustawa o finansach publicznych mówi jednoznacznie w  
tym zakresie. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Panie skarbniku, ja rozumiem , Ŝe w tym pierwszym 
punkcie to zdanie miasta jest to nieuprawnione 
stwierdzenie RIO, Ŝe nie przeprowadzono w latach 2002 
– 2003 kontroli, tak? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Ja doprecyzowałem. Kontrola była za 4 lata, natomia st 
w tym punkcie - on jest tak zapisany jakoby 
sugerował, Ŝe przez 4 lata tej kontroli nie było. 
Doprecyzowanie, którego dokonała kole Ŝanka wyra źnie 
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stwierdza, Ŝe w dwóch latach z czterech lat badanych 
mogło nast ąpi ć takie…  
 
Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 
…ja mam takie pytanie: na czym fizycznie polegały 
naruszenia przepisów ustawy o zamówieniach 
publicznych konkretnie w przypadku je śli chodzi o 
budowę basenu? Jakie tam były zastrze Ŝenia? 
Druga rzecz – chciałbym si ę dowiedzie ć ile RIO 
skontrolowało w DRMG zamówie ń publicznych i na jak ą 
ilo ść to jedno zostało zakwestionowane? I czy 
kontrola obejmowała tylko rok 2002 czy równie Ŝ RIO 
kontrolowało zamówienia publiczne mi ędzy innymi w 
DRMG za lata 2003 – 2004 i czy w zwi ązku z tym w 
latach 2003 – 2004 nie stwierdzono narusze ń je śli 
chodzi o ustaw ę prawo o zamówieniach publicznych? 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Nie mam przed sob ą protokołu i w zwi ązku z tym nie 
mogę odpowiedzie ć precyzyjnie jakie lata i jakie 
przetargi były badane w Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska . Oczywi ście, Ŝe nie s ą badane wszystkie. 
Badane s ą próby. 
Mogę powiedzie ć czego dotyczy zarzut. DRMG nie 
dochodziło kar umownych od wykonawców z tytułu 
wypowiedzenia umowy oraz odpisywanie aneksów do umó w 
oraz umów dodatkowych nie zgodnie z ustaw ą o 
zamówieniach publicznych. I oczywi ście RIO sama 
skieruje do rzecznika dyscypliny finansów publiczny ch 
wniosek o  ukaranie b ądź nie ,o stwierdzenie przez 
rzecznika czy to jest naruszenie dyscypliny czy nie  
jest naruszenie dyscypliny. Takie uprawnienia ma 
tylko rzecznik dyscypliny  finansów publicznych. Ni e 
ma takich uprawnie ń RIO. Ona mo Ŝe usterkowa ć i 
wnioskowa ć, ale to rzecznik ustala czy to jest 
naruszenie. Ponadto, nawet je Ŝeli rzecznik uzna, Ŝe 
to jest naruszenie dyscypliny finansów publicznych to 
jest kierowane na posiedzenie komisji i komisja po 
przesłuchaniu świadków i oskar Ŝonego dopiero decyduje 
czy jest naruszenie czy nie. I oczywi ście to jest 
orzeczenie nieprawomocne. Od tego przysługuje jeszc ze 
odwołanie do głównej komisji orzekaj ącej. 
JeŜeli chodzi o stra Ŝ miejsk ą to pan skarbnik 
powiedział – dotyczy to zakupu samochodów. Tutaj 
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wnioskowany jest taki zarzut, Ŝe brak Ŝądania 
zło Ŝenia wszystkich wymaganych ustaw ą o zamówieniach 
publicznych dokumentów przy przetargu. I 
rzeczywi ście, je Ŝeli zostanie to potwierdzone to jest 
to naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Jeszcze uzupełniaj ąc pytanie pana radnego. W zakresie 
maj ątku, w zakresie gospodarowania maj ątkiem i 
inwestycji były przeprowadzone dwie kontrole. 
Pierwsza kontrola była przeprowadzona prze RIO i 
rzeczywi ście próba była szeroka. Jak to protokół po 
zako ńczeniu procedury kontroli czyli po tym jak RIO 
uzna lub nie ustalenia zastrze Ŝenia  prezydenta do 
tych ustale ń, bo opublikujemy te protokóły, tam jest 
szczegółowo wymienione jakie s ą nieprawidłowo ści ,na 
co natrafili, jakie były badane inwestycje. To jest  
pierwsza sprawa. Druga sprawa dotyczy NIK. Była w t ym 
samym okresie czasu na kontroli na wydatkach 
maj ątkowych NIK, która dogł ębnie i precyzyjnie 
sprawdzała wykonanie miejskich inwestycji wydatków 
maj ątkowych. Równie Ŝ procedura kontrolna nie jest 
zako ńczona. W tej chwili jest w trybie odwoławczym. I 
komplet tych dwóch dokumentów czyli protokół z 
kontroli RIO i protokół z kontroli NIK pozwala 
obiektywnie stwierdzi ć jaki jest stan realizacji 
inwestycji. Tam była du Ŝa próba równie Ŝ badana przez 
NIK. Ja mog ę nieoficjalnie powiedzie ć, Ŝe z 
materiałów NIK, które bardzo dogł ębnie i szeroko 
badał wykonanie wydatków maj ątkowych  nie ma 
zastrze Ŝeń. A kontrola była skrupulatna i dosy ć 
precyzyjna i tylko na wydatki maj ątkowe. Czyli te dwa 
dokumenty stanowi ą jakby cało ść. Czyli dwie 
zewnętrzne organizacje powa Ŝne kontrolowały wydatki 
maj ątkowe w mie ście. W przypadku RIO stwierdzono 
tylko te dwa przypadki o których tu wspominamy. W 
przypadku NIK-u nie stwierdzono Ŝadnego innego 
przypadku naruszenia dyscypliny lub prawa. S ą 
oczywi ście pewne nieprawidłowo ści, drobne uchybienia 
natomiast nie stanowi ą one podstawy do wszcz ęcia za 
przypadkiem tych dwóch wyj ątków procedur karnych. 
Kole Ŝanka dobrze omówiła te procedury karne zwi ązane 
z ustaw ą o zamówieniach publicznych. To RIO po 
przyj ęciu lub nie naszych wyja śnie ń b ędzie kierowała 
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wniosek do rzecznika dyscypliny finansów publicznyc h 
o ukaranie osób, nie pan prezydent miasta Gda ńska, bo 
to ona stwierdziła te nieprawidłowo ści. 
 
Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 
Czy mo Ŝna by takie dodatkowe informacje uzyska ć? Ile 
było skontrolowanych zamówie ń publicznych przez RIO? 
I czy te Ŝ dotyczyły tylko 2002 roku czy był 
kontrolowany 2003 r. 2004 r. I te dwa zakwestionowa ne 
zamówienia, na jaka ilo ść kontrolowanych to jest. Bo 
to mo Ŝe świadczy ć o tym jak to jest skala tego. Czy 
to jest margines czy to jest co ś powa Ŝniejszego?  
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Dobrze. Takie zestawienie przygotuje biuro kontroli . 
Natomiast cała sytuacja si ę wyja śni jak opublikujemy 
te dwa protokóły kontroli i cało ść dokumentacji z tym 
zwi ązane b ędzie publicznie dost ępna i wtedy ka Ŝdy 
będzie miał mo Ŝliwo ść oceny materiału. Oczywi ście po 
zako ńczeniu procedury kontrolnej, bo ona jest w toku. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ja rozumiem, Ŝe poczekamy na wyniki pa ństwa kontroli 
które zaleca RIO je Ŝeli chodzi o ten basen. Mam takie 
pytanie: czy pa ństwo wyegzekwowali od firmy pieni ądze 
w ramach gwarancji? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku 
W ubiegłym roku po stwierdzeniu wadliwego wykonania  
warstwy izolacyjnych na stropie tego basenu, 
generalnie o to chodziło, przeprowadzili śmy 
post ępowanie gwarancyjne. Od czerwca ubiegłego roku 
do sierpnia firma wykonała wymian ę zausterkowanych 
warstw izolacyjnych w kopule basenu, na własny kosz t 
oczywi ście. My śmy pomimo wszystko zabezpieczali tam 
środki gdyby firma nie przyst ąpiła ,ale firma 
przyst ąpiła i dodatkowe środki nie były wydatkowane. 
TakŜe to w ramach gwarancji zostało ju Ŝ uj ęte te 
wady. Problem polegał na tym, Ŝe tam uło Ŝono źle dwie 
warstwy folii. Foli ę paro przepuszczaln ą i 
nieprzepuszczaln ą odwrotnie ni Ŝ była w dokumentacji. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Są pytania? Nie widz ę. 
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Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Jeśli prezydent odpisze do RIO to otrzymaj ą pa ństwo 
kopi ę. 
MoŜe ja jeszcze wyja śni ę spraw ę, Ŝe oczywi ście 
odpowied ź pana prezydenta  na zarz ądzenia pokontrolne 
najcz ęściej jest taka: „tak-b ędziemy realizowa ć, tak-
realizujemy„ i taka pójdzie odpowied ź do RIO. Prosz ę 
państwa, a teraz jest kwestia zarzutów, które RIO 
postawiło w zarz ądzeniu pokontrolnym. Np. zarzut 
dotycz ący nieskładania w terminie np. deklaracji 
podatkowych podmiotów gospodarczych, bo termin np. 
jest do 15 stycznia mo Ŝna omówi ć te przypadki, 
dotyczy to np.3 podmiotów, Ŝe to nie jest uszczerbek 
dochodów. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Pani dyrektor by ć moŜe wrócimy do tego,  spokojnie. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
śeby śmy si ę zrozumieli. śeby potem pan radny 
Głogowski nie miał pretensji , Ŝe biuro kontroli nie 
przedstawiło pełnej informacji na temat zarzutów. B o 
odpowied ź pana prezydenta do RIO b ędzie bardzo 
ogólnikowa: „Tak b ędę realizował” - a z tej 
odpowiedzi nie b ędzie wynikało, nie b ędzie Ŝadnych 
wyja śnie ń. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Pretensji to mie ć nie b ędę. Ewentualnie b ędę 
formułował opinie lub stanowisko. Wydaje mi si ę, Ŝe 
jak pani dyrektor to poruszyła to mo Ŝna by w ten 
sposób, bo rozumiem Ŝe dostaniemy pismo od pana 
prezydenta, ale w tych kwestiach merytorycznych jak  
ten materiał przyjdzie do komisji, to dobrze Ŝeby on 
takie uzupełnienie merytoryczne miał. Bo on pewnie 
nie pójdzie do RIO, natomiast do nas dotarł i Ŝeby 
wła śnie nie było ewentualnych nieporozumie ń. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Pani dyrektor prosz ę gł ębiej uzasadni ć. 
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Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Po zako ńczeniu procedur oczywi ście, je Ŝeli b ędzie 
taka pa ństwa wola to zostanie to przez biuro kontroli 
omówione na posiedzeniu komisji. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska zwraca si ę 
o dostarczenie wyja śnie ń zło Ŝonych przez Prezydenta 
do zarzutów Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gda ńsku. 
 
PowyŜsze przyj ęto 6 głosami za, przy 1 wstrzymuj ącym 
si ę. 
 
Tre ść Wniosku Nr 56-04/28/03/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu.  
 
 
 
 

PUNKT – 3 
Omówienie wyników kontroli Najwy Ŝszej Izby Kontroli w 
Gdańsku. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Kontrola NIK rozpocz ęła si ę i głównym celem tej 
kontroli było sprawdzenie wydatków maj ątkowych. NIK 
realizowała plan kontroli ogólnokrajowy, Ŝe w 
wybranych miastach kontrolowano realizacj ę wydatków 
maj ątkowych i padło na Gda ńsk. Zespół kontrolny 
siedział kilka miesi ęcy i trzech kontrolerów. 
Sprawdzono du Ŝą prób ę inwestycji, one s ą wymienione i   
nieprawidłowo ści, drobne uchybienia stwierdzone, bo 
były takowe. Natomiast potem w zwi ązku z sytuacj ą, 
która miała miejsce i z pismami radnych i anonsami 
prasowymi dokontrolowano spraw ę koncertu Jeana 
Michaela Jarra. Sytuacja na dzie ń dzisiejszy prawna z 
tym protokółem jest nast ępuj ąca: po otrzymaniu 
protokółu my śmy ju Ŝ do protokółu wnie śli wst ępne 
zastrze Ŝenia w cz ęści dotycz ącej Jarra. Nie 
wnosili śmy Ŝadnych zastrze Ŝeń w cz ęści dotycz ących 
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spraw maj ątkowych. Sprawy maj ątkowe to s ą drobne 
uchybienia, nie ma tam wi ększych w zasadzie 
nieprawidłowo ści do naprawienia w toku bie Ŝących 
prac.  
Po wniesieniu do protokółu zastrze Ŝeń wst ępnie został 
protokół omówiony, wst ępne zalecenia pokontrolne ,od 
których my śmy si ę odwołali do Warszawy, do centrali 
NIK. W tej chwili my śmy si ę dowiadywali z pani ą 
dyrektor, toczy si ę post ępowanie polegaj ące na 
rozpocz ęciu procesu rozpatrywania naszych zastrze Ŝeń 
do cz ęści protokółu. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
To w ko ńcu jaki jest zarzut? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Główny podstawowy zarzut był nast ępuj ący, Ŝe 
zaci ągni ęto zobowi ązanie czyli dyscyplina bud Ŝetowa 
si ę kroiła w zwi ązku z faktem, Ŝe podpisano umow ę z 
Jarrem nie maj ąc zabezpieczonych środków, co jest 
nieprawd ą.  
Gdyby nie ten zarzut my by śmy si ę od tych zastrze Ŝeń 
nie odwoływali. Poniewa Ŝ w dniu zaci ągni ęcia 
zobowi ązania czyli podpisania umowy z Fundacj ą 
Gdańsk ą  na paragrafie w danym rozdziale i dziale 
mieli śmy 1.500.000 zł. Nie mieli śmy podpisanych 
Ŝadnych umów, ani Ŝadnych zobowi ązań w zakresie 
kultury. Czyli spokojnie mo Ŝna było podpisa ć t ą 
umowę. Całym nieszcz ęściem było to, Ŝe trzy tygodnie 
później były obrady sesji, na której zatytułowano 
uchwał ę - to był bł ąd – napisano, Ŝe to jest 
dofinansowanie do koncertu Jarra zamiast 
napisa ć…nawet nie napisano tylko w trakcie 
procedowania pan prezydent, bo NIK ten protokół 
bardzo dokładnie czytał i wypowiedzi radnych i pana  
prezydenta , Ŝe zostało u Ŝyte sformułowanie , Ŝe te 
pieni ądze pójd ą na koncert Jarra. Gdyby było 
powiedziane, Ŝe te pieni ądze uzupełni ą wydatki 
potrzebne w danym dziale kultury i rozdziale i 
paragrafie na kultur ę nie byłoby problemów. I NIK 
poszedł tropem takim i podejrzewał, Ŝe nast ąpiło 
naruszenie dyscypliny finansów publicznych poprzez 
zaci ągni ęcie zobowi ązania bez zabezpieczenia środków 
finansowych z czym my si ę absolutnie nie zgadzamy. 



 23

Póki co, w Polsce nie ma jeszcze bud Ŝetu zadaniowego, 
oby jak najszybciej był. W zwi ązku z tym my śmy 
udowadniali w naszych pismach, Ŝe absolutnie sytuacja 
jest czysta.  
Druga sprawa dotyczyła zaliczki, bo oczywi ście poszła 
zaliczka 300.000 zł po podpisaniu umowy, która 
stanowiła jakby otwarcie koncertu. Wpłata tej 
zaliczki była warunkiem przyjechania ekipy Jarra i 
tutaj i ju Ŝ realizowania tego koncertu. I NIK 
postawił nam, to nie jest Ŝaden prokuratorski zarzut 
ani zarzut dyscypliny, podał pod w ątpliwo ść czy ta 
zaliczka powinna zosta ć na czas zapłacona, w ogóle 
zapłacona. My śmy podawali, Ŝe z przepisów ogólnych 
kodeksu i nie jest to praktyk ą w mie ście dawanie 
zaliczek, to był specyficzny czas i specyficzny 
problem tej zaliczki. Podawali śmy dlaczego ta 
zaliczka musiała zosta ć uruchomiona i co ona 
gwarantowała - Ŝe gwarantowała wej ście telewizji  z 
realizacj ą na 3.500.000 zł, wej ście Rafinerii na 
kwot ę 3.000.000 zł, zaanga Ŝowanie si ę miasta. W tym 
czasie podawali śmy te argumenty, dokumentacj ę cał ą 
NIK zebrał i po prostu od tego Ŝeśmy si ę odwołali do 
Warszawy. W tej chwili toczy si ę post ępowanie w 
biurze prawnym NIK w Warszawie na nasze zarzuty. 
Wiemy, Ŝe ma to potrwa ć proces jest niekrótszy ni Ŝ 2 
– 3 tygodnie. My śmy zło Ŝyli w zeszłym tygodniu w 
zwi ązku z tym spodziewamy si ę, Ŝe w ci ągu dwóch, 
trzech tygodni otrzymamy ostateczne stanowisko ju Ŝ 
niepodlegaj ące odwołaniu Centrali NIK. I te 
stanowisko b ędzie ju Ŝ definitywne. Zobaczymy czy 
postawi NIK, nie wiemy tego, zarzuty zwi ązane z 
dyscyplin ą bud Ŝetow ą w tym zakresie. Jeste śmy 
przekonani, Ŝe nawet gdyby postawiła to absolutnie 
przed rzecznikiem dyscypliny, przed komisja 
orzekaj ącą o naruszenie dyscypliny, jeste śmy w stanie 
wybroni ć osoby podpisuj ące umow ę z faktu złamania 
dyscypliny bud Ŝetowej. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
W zwi ązku z powy Ŝszym, prosimy o poinformowanie 
komisji bud Ŝetowej o wynikach w tej sprawie. 
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Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Ja tylko podam jedn ą uwag ę. W rozmowach naszych z 
NIK, kiedy chcieli śmy si ę zapyta ć o sytuacj ę 
rzecznicy i biuro prawne NIK absolutnie odmówili 
jakiegokolwiek komentarza do czasu podj ęcia 
ostatecznej decyzji, do czasu podpisania dokumentu.  
Dokument b ędzie podpisany i wtedy pójdzie do 
wiadomo ści Rady Miasta i pójdzie do wiadomo ści 
prezydenta. I wtedy b ędziemy wszyscy wiedzie ć jednego 
dnia. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Dzi ękuj ę. 
 
 

PUNKT – 4 
 
Informacja dotycz ąca rozstrzygni ętego przetargu na 
obsług ę miasta Gda ńska. 
 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku  
5 kwietnia 2006 r. pan skarbnik przekazał szczegóło wą 
informacj ę dotycz ącą wyboru banku. Ja j ą 
przedstawiałam na sesji. Pa ństwo Ŝyczyli ście sobie, 
Ŝeby przedstawi ć w jakich punktach mamy 
korzystniejsz ą ofert ę obecn ą, która wygrała i w 
jakich punktach gorsz ą. Wi ęc przetarg został tak 
rozstrzygni ęty, Ŝe Bank Millennium nadal b ędzie nas 
obsługiwał. Tak jak dotychczas wszystkie operacje, 
które b ędą dokonywane maj ą zero opłat ę. Tak jak 
dotychczas była stawka zerowa tak i obecnie jest 
stawka zerowa. Natomiast zmieniło si ę oprocentowanie 
kredytów rachunków bie Ŝących oraz lokaty tzw. ower 
night czyli środki, które znajduj ą si ę na koniec dnia 
na rachunku bankowym gminy. Czy te Ŝ na rachunkach 
bankowych naszych jednostek organizacyjnych, bo one  
poprzez konsolidacj ę salda s ą potem te odsetki 
przekazywane na rachunek ogólny gminy. Wi ęc prosz ę 
państwa, dotychczas je Ŝeli chodzi o kredyt w rachunku 
bie Ŝącym mamy bardzo korzystn ą sytuacj ę poniewa Ŝ 
zgodnie z t ą obecn ą umową, która b ędzie od 10 maja 
2006 r. kredyt w rachunku bie Ŝącym wynosi 4,14 według 
notowa ń na 30 marca 2006 r. Na 30 marca 2006 r. 
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mieli śmy oprocentowanie 4,14 według starej umowy. 
Natomiast na ten sam dzie ń według nowej umowy byłoby 
oprocentowanie 2,16. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ale nie korzystali śmy z kredytu. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Ale teraz b ędziemy korzysta ć z kredytu. I dotychczas 
mieli śmy limit, bank si ę zgodził w poprzednim 
przetargu na limit 30.000.000 zł w rachunku bie Ŝącym, 
a teraz 50.000.000 zł. Oczywi ście, je Ŝeli Rada wyrazi 
wol ę na 50.000.000 zł to b ędzie 50.000 000 zł. 
JeŜeli chodzi o ower night to mieli śmy na 30 marca 
2006 r. 2,47 a obecnie 1,81. Je Ŝeli by śmy porównywali 
rok 2005, 2004 gdzie w tych latach nie brali śmy 
złotówki kredytu natomiast mieli śmy wolne środki to 
oczywi ście jest to gorsza sytuacja, ale gorsza to 
jest takie pozorne stwierdzenie z uwagi na to, Ŝe to 
mobilizuje nas do lokowania środków w innych bankach. 
Te pieni ądze, które mamy dodatkowo zarobione 
11.000.000 zł z lokowania środków to 80% nie pochodzi 
z ower night tylko pochodzi z lokat w innych bankac h. 
Oczywi ście, zawsze zostaje jaka ś kasa na koniec dnia. 
Zawsze zostaje. I oczywi ście b ędziemy mieli 
niekorzystne oprocentowanie. Ale te ogromne miliony , 
które mamy to nie z ower night tylko z lokowania po  
prostu wolnych środków. Ponadto, do tej pory mieli śmy 
bardzo du Ŝe te wolne środki. Oczywi ście one na rok 
2006 to jest 91.000.000 zł. One zostały ju Ŝ 
zaanga Ŝowane w bud Ŝet, a teraz ta uchwała kwietniowa 
wprowadza 60.000.000 zł dodatkowo wolnych środków, bo 
ju Ŝ ok. 30.000.000 zł było wprowadzonych. I to 
powoduje ju Ŝ, Ŝe mamy coraz mniej wolnych środków do 
lokowania. Ale np. je Ŝeli chodzi o kredyt w rachunku 
bie Ŝącym to mo Ŝemy np. bardzo zarobi ć przesuwaj ąc 
zaci ągni ęcie kredytu oczywi ście do pewnej granicy, no 
bo procedury przetargowe s ą skomplikowane. 
Zaci ągni ęcie kredytu nadal b ędzie podlegało ustawie o 
zamówieniach publicznych. W zwi ązku z tym musimy mie ć 
te Ŝ jaki ś tam termin. Ale przez kilka miesi ęcy mo Ŝemy 
nie zaci ągać kredytu i to jest ta wła śnie sytuacja 
korzystna dla nas, bo mamy bardzo niskie 
oprocentowanie. Pa ństwo maj ą informacje. 14 podmiotów 
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pobrało specyfikacj ę w tym 12 banków, dwa podmioty, 
które nie s ą instytucjami bankowymi. Tylko dwa banki 
zło Ŝyły oferty, to jest Millenium i Nordea. Dlaczego 
banki nie poskładały specyfikacji? Dlatego, Ŝe 
konsolidacja rachunków  bankowych w tak du Ŝym 
organizmie, jak miasto Gda ńsk jest przedsi ęwzi ęciem 
skomplikowanym i banki do tego przedsi ęwzi ęcia s ą 
nieprzygotowane. Przyznały nam si ę banki, Ŝe s ą 
nieprzygotowane i dlatego pobrały specyfikacj ę i nie 
zło Ŝyły. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Są pytania? My śl ę, Ŝe wrócimy do tematu. Dzi ękuj ę.  
 
 
 

PUNKT – 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia bud Ŝetu 
miasta Gda ńska na rok 2006 – druk nr 1852 
autopoprawk ą prezydenta miasta Gda ńska.  
 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Prosz ę pa ństwa, wolne środki były wprowadzone ju Ŝ w 
trakcie sesji bud Ŝetowej w grudniu - to była kwota 
29.500.000 zł. Obecnie wolne środki wynosz ą 
91.823.755 zł czyli do bud Ŝetu wprowadzamy wolne 
środki w wysoko ści 62.000.000 zł. Kredyt był w 
pierwotnej uchwale bud Ŝetowej 205.000.000 zł, teraz 
pan prezydent proponuje zmniejszenie kredytu do kwo ty 
165.800.000 zł. Wi ęc jest to zmniejszenie kredytu o 
prawie 40.000.000 zł. 
Tak jak pan skarbnik powiedział, ponadto jeszcze 
prosz ę pa ństwa wprowadzamy dodatkowe dochody z 
podatku dochodowego od osób fizycznych prawie 
9.500.000 zł poniewa Ŝ mamy ju Ŝ wiedz ę jak 
kształtowały si ę dochody wykonane z PIT. Mamy 
tendencje wzrostowe i równie Ŝ dotycz ące jakby 
zlikwidowania ulg dotycz ących ulg tych remontowych. 
Pozostały tylko z ulg ulgi dotycz ące mo Ŝliwo ści 
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odliczania odsetek od kredytu je Ŝeli zostały 
zainwestowane na rynku pierwotnym. Wi ęc tak naprawd ę 
tych ulg ju Ŝ nie b ędzie i mo Ŝemy podnie ść nasze 
dochody. Ponadto jest równie Ŝ nadwy Ŝka środków 
obrotowych GZNK 5.422.000 zł. Zgodnie z przepisami t ę 
nadwyŜkę powinien nam przekaza ć GZNK. Ta nadwy Ŝka 
środków obrotowych to nie jest kasa GZNK. To s ą 
wyliczone środki w ten sposób, Ŝe bierze si ę 
przychody, bierze si ę zobowi ązania i nale Ŝności i 
środki na rachunku bie Ŝącym i to  nale Ŝności s ą na 
papierze i niekoniecznie musi za tym i ść pieni ądz. I 
tu jest główny ksi ęgowy i mo Ŝe w szczegółach pa ństwu 
wyja śni ć. A z drugiej strony te pieni ądze z powrotem 
przekazujemy jako dotacje do  GZNK na remonty. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Przechodzimy do pyta ń. 
Prosz ę powiedzie ć o co tu chodzi w zapisach 
dotycz ących Wydziału Skarbu zwi ększenie do 9.650.000 
zł i wykupujemy od spółki Dwór Gda ński trzy lokale 
mieszkalne, od Centrum Handlowego Polska przy ul. 
Kościuszki wieczyste u Ŝytkowanie 24 lokale 
mieszkalne, wykup działki przy ul. Jantarowej od 
Agencji Mienia Wojskowego -  o co tu chodzi?  
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
JeŜeli chodzi o dochody - to została zbyta zabudowana 
nieruchomo ść przy ul. Bytowskiej oraz przy ul. 
Kościuszki ponad plan 4.350.000 zł. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Zaraz pani dyrektor, bo przy ul. Ko ściuszki z tego co 
ja pami ętam, to tam miało powsta ć to centrum 
przedsi ębiorczo ści itd. Ta fundacja, dyskusja w 
oczach szeregu radnych. To był grunt miasta. I czy ja 
dobrze słysz ę, Ŝe co? Miasto sprzedało i teraz 
odkupuje?  
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
To s ą dochody ze zbycia. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Jak dochody ze zbycia? Mówimy o stronie 3 
autopoprawki. 
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Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Ja te Ŝ mówi ę o autopoprawce, ale prosz ę zwróci ć uwag ę 
- na stronie pierwszej  są równie Ŝ dochody. Bo na 
stronie pierwszej pokazana jest strona dochodowa. 
Natomiast na stronach dalszych, na stronie 2 dotycz y 
to wydatkowanych środków. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Mówimy o zwi ększeniu planu wydatków. O 3.300.000 zł. 
Nie, z 3.300.000 zł na 9.650.000 zł. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Bo 3.300.000 zł to był plan. To była kwota 
zaproponowana w podstawowej zmianie bud Ŝetu 3.300.000 
zł to jest na zwi ększenie udziałów w TBS Motława i 
GBTS.  3.300.000 zł jest to na stronie 4 podstawowe go 
druku zmian. Jest to otwarty program dotycz ący jakby 
budowy 1000 mieszka ń. Jest tutaj w ramach powy Ŝszych 
zaplanowano budow ę 120 mieszka ń z wykorzystaniem 
środków z Krajowego Funduszu Mieszkaniowego i tak ja k 
powiedziałam to inauguracja programu.  
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ale to jest ten przetarg, który si ę nie odbył? To 
jest ten plan, tak? 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF UM w Gda ńsku 
Przetarg si ę odbył. Znaczy to nie był przetarg, to 
był projekt dotycz ący budowy 1000 mieszka ń. Dalsze 
propozycje zostan ą pa ństwu przedstawione. 
 
Wiceprzewodnicz ąca Maria Małkowska 
300.000 zł by si ę zgadzało. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
3.300.000 zł, które s ą w tym projekcie i które ma by ć 
ten projekt kontynuowany, tylko nie wiemy jaki jest  
pomysł. 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora Wydziału 
Skarbu UM w Gda ńsku  
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Potem w Wydziale Skarbu zwi ększane s ą środki o 
6.350.000 zł na wykup przez gmin ę od spółki Dwór 
Gdański 3 lokali mieszkalnych przy ul. Wasowskiego,  
Kołobrzeskiej i ul. Pilotów oraz od Centrum 
Handlowego spółka z.o.o wykup prawa u Ŝytkowania 
wieczystego gruntów przy ul. Ko ściuszki i 24 lokali 
mieszkalnych przy ul. Piekarniczej. 
 
Pani Zofia Małkowska 
Co to jest? 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński  
Od kiedy to miasto kupuje na rynku wtórnym 
mieszkania? Bez przetargu. 
 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
To jest zamiana. To jest źle zapisane, doprecyzujemy 
to. Szczegółowe wyja śnienie udzieli dyrektor 
Lechowicz, bo jest to napisane bardzo ogólnikowo. T u 
chodzi o zamian ę poprzez uwolnienie. Wymieniane 24 
lokale mieszkalne na ul. Piekarniczej to chodzi o 
zwolnienie i uchronienie gruntu pod budow ę ECE na ul. 
Kościuszki i my dokonujemy fizycznej zamiany mi ędzy 
nami a nimi i musimy od strony finansowej pokaza ć t ą 
zamian ę. Ja rozumiem, Ŝe  s ą w ątpliwo ści. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński  
Nie s ą w ątpliwo ści tylko my nie rozumiemy tych 
zapisów. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Ja rozumiem. One s ą nieszczegółowe i nie precyzyjne, 
my je doprecyzujemy. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ale chodzi te Ŝ o celowo ść. Z tego co ja wiem to my 
nie jeste śmy inwestorem ECE. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Na pi śmie zaraz pa ństwo dostaniecie szczegółow ą 
rozpisk ę. 
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Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora Wydziału 
Skarbu UM w Gda ńsku 
Jeśli chodzi o grunty przy ul. Ko ściuszki to 
oczywi ście nie chodzi o grunty , które s ą w 
dyspozycji Fundacji Przedsi ębiorczo ści, bo to s ą 
grunty jak si ę wje ŜdŜa w ul. Ko ściuszki od ul. 
Grunwaldzkiej to s ą po lewej stronie, a tu jest mowa 
o gruntach przy ul. Ko ściuszki po prawej stronie 
czyli tam, gdzie ECE wybuduje Centrum Handlowe 
Bałtyckie. I Ŝeby zagospodarowa ć cały ten teren tak 
jak, nie wiem czy pa ństwo widzicie, cały teren jest 
mocno wyburzony to nale Ŝało wyburzy ć równie Ŝ jeden 
budynek mieszkalny z lokatorami, który był 
zamieszkały. Celem zapewnienia, zagwarantowania 
mieszka ń ECE wybudowało mieszkania na ul. 
Piekarniczej i ci lokatorzy z ul. Ko ściuszki  
zamieszkali na ul. Piekarniczej za czynsz oczywi ście 
3% warto ści odtworzeniowej.  
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński  

Inwestor wybudował mieszkania, gdzie przesiedlił 
naszych mieszka ńców. No  i co dalej? 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Dalej. Ksi ęgowo trzeba to uwzgl ędni ć jako dochód 
gminy. Nie ma Ŝadnej darowizny. To wszystko wi ąŜe si ę 
z podatkiem VAT dlatego to musi by ć bardzo 
szczegółowo rozpisane tak po stronie dochodów jak p o 
stronie wydatków, Ŝeby spi ąć finansowo cał ą t ą 
transakcj ę. 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Rozumiem, Ŝe ta kwota pojawiła si ę po stronie 
dochodów. A je Ŝeli chodzi o Dwór Gda ński ? 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
To s ą ekwiwalentne zamiany przy czym je Ŝeli wchodz ą w 
gr ę mieszkania czy jakakolwiek inna posta ć, która 
nast ępuje na skutek zamiany czyli, Ŝeby była 
ekwiwalentno ść niekoniecznie same grunty stanowi ą 
warto ść ekwiwalentno ści tylko równie Ŝ np. tutaj w 
tych przypadkach lokale mieszkalne. I to wszystko 
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musi wej ść na dochody i wydatki. Chocia Ŝ fizycznie 
nie została wydana Ŝadna złotówka. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
No tak. Tylko, Ŝe to jest jakby ksi ęgowe rozliczenie, 
ale to nie zmienia faktu, Ŝe przy zamianach nie mamy 
trybu bezprzetargowego. 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
No ale zamiany wła śnie maj ą  to do siebie, Ŝe nie do 
końca tryb z ustawy tzn. ustawa o gospodarce 
nieruchomo ściami dopuszcza takie mo Ŝliwo ści zamiany. 
Nie dojdzie do zamiany je śli nie b ędzie czego 
zamienia ć. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ale ja si ę zastanawiam, czy to nie jest celowe 
omini ęcie trybu bezprzetargowego. 
To, Ŝe co ś jest dopuszczone to wcale nie oznacza, Ŝe 
musi by ć stosowane. 
Prosz ę bardzo pan radny Głogowski. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Ja mam formalny wniosek aby pan prezydent lub jego 
słu Ŝby pisemnie przedstawili naszej komisji 
zasadno ść, procedur ę, zamian ę i celowo ść. Dobrze by 
było, gdyby to było  jeszcze przed sesj ą czyli jak 
pan przewodnicz ący okre ślił w ten poniedziałek, Ŝeby 
to wpłyn ęło do komisji. I Ŝeby to było czytelnie 
równie Ŝ z tytułem prawnym procedury Ŝeby śmy mogli si ę 
temu jeszcze przyjrze ć. I uzasadnienie celowo ści. 
 
Pani Izabela Ku ś – Wydział Programów Rozwojowych UM w 
Gdańsku 
Zmiany, których inicjatorem jest WPR s ą zwi ązane z 
rozstrzygni ęciem przetargów na dwa najwi ększe 
projekty dofinansowane z Unii Europejskiej. Chodzi o 
rozstrzygni ęcie przetargu na budow ę trasy W- Z oraz 
na przebudow ę ulicy Marynarki Polskiej. Pierwszy z 
projektów finansowany w ramach SPOR, drugi 
finansowany w ramach SPO Transport. W wyniku 
rozstrzygni ętego przetargu na budow ę terasy W–Z 
uzyskano 18.000.000 zł oszcz ędności porównuj ąc z 
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warto ści ą zakładan ą z czego 5,5 mln. stanowiły środki 
własne bud Ŝetu, pozostała kwota była to kwota 
zakładanej dotacji. Wykazywane oszcz ędności to jest 
na dzie ń dzisiejszy 1,5 mln. poniewa Ŝ w ramach budowy 
trasy W-Z b ędzie budowany wiadukt nad ulic ą 
Jabłoniow ą, który w tej chwili jest zmieniana 
dokumentacja w zwi ązku ze zmian ą planu miejscowego i 
na ten cel rezerwujemy ok. 4 mln. zł. Ostateczna 
warto ść jest jeszcze do ustalenia. 
W ramach przebudowy ul. Marynarki Polskiej 
oszcz ędności s ą niewielkie, ale tak naprawd ę podstaw ą 
dokonania zmian jest ustalenie harmonogramów 
płatno ści w bie Ŝącym roku zgodnie z rzeczowym 
zaawansowaniem robót. St ąd około 8 mln. W tym roku 
wiadomo, Ŝe ju Ŝ nie b ędzie wydane na te inwestycje i 
t ę kwot ę proponujemy przeznaczy ć na rozpocz ęcie lub 
wi ększe zaawansowanie  innych inwestycji, które s ą 
uj ęte w wieloletnim planie inwestycyjnym z terminem 
zako ńczenia b ądź rozpocz ęcia w przyszłym roku. 
I tak: 
Przebudowa wiaduktu nad torami na ulicy Braci 
Lewoniewskich na przyszły rok zaplanowana była kwot a 
1,5 mln. Poniewa Ŝ zadanie ko ńczy si ę w bie Ŝącym roku, 
cało ść środków jest przesuwana na ten rok z terminem 
zako ńczenia w drugim półroczu bie Ŝącego roku całego 
zadania. 
Kanalizacja deszczowa w rejonie ulicy Kaplicznej - 
zwi ększenie o 1mln zł, przesuwana te Ŝ cała kwota z 
2007 roku. Zadanie b ędzie w pełni zako ńczone w 
bie Ŝącym roku, st ąd przesuni ęcie  z przyszłego roku 
na ten rok środków w kwocie miliona złotych. 
Przebudowa rowu s-2 jest to zadanie towarzysz ące 
budowie trasy W–Z zwi ązane z odwodnieniem tego rejonu 
i rozpocz ęcie i zako ńczenie do 2007 roku 
tego zadania warunkuje odebranie wybudowanej trasy.  
Kwota 900.000 zł jest to przesuni ęcie z przyszłego 
roku środków celem ju Ŝ w tym roku ogłoszenia 
przetargu i zaawansowania zadania termomodernizacji  w 
przedszkolach i szkołach zawodowych. Opracowane 
kosztorysy na termomodernizacj ę w przedszkolu przy 
ulicy Klonowicza i szkole samochodowej warto ści 
kosztorysowe s ą wy Ŝsze ni Ŝ środki zabezpieczone w 
bie Ŝącym roku. Zwi ększenie o 500.000 zł pozwoli na 
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uruchomienie obydwu tych zada ń i ewentualne 
zako ńczenie ich w przyszłym roku. 
Udział miasta w Gda ńskim Projekcie Wodno- Ściekowym – 
na dzie ń dzisiejszy zaplanowano 2 mln zł na wykup 
gruntów w pasach drogowych, gdzie b ędą przebiegały 
sieci wybudowane w ramach Gda ńskiego Projektu Wodno- 
ściekowego. Zgodnie ze zło Ŝoną deklaracj ą GIWK-u jest 
moŜliwe wykupienie wi ększej ilo ści gruntów ni Ŝ na 
dzie ń dzisiejszy. Zaplanowana kwota 3.850.000 zł jest 
to te Ŝ przesuni ęcie środków z przyszłorocznego 
budŜetu w ramach WPI. 
Poprawa warunków funkcjonowania i obsługi w obiekta ch 
Urz ędu Miejskiego – zwi ększenie środków o 400.000 zł  
jest zwi ązane z tym, Ŝe po przygotowaniu kosztorysu 
na wykonanie zabezpieczenia przeciwpo Ŝarowego w 
budynku Urz ędu Miejskiego kwota zaplanowana w tym i 
nast ępnym roku jest niewystarczaj ąca na uruchomienie 
przetargu. Poniewa Ŝ s ą to wymagania stra Ŝy po Ŝarnej 
jeste śmy zobowi ązani do przeprowadzenia tej 
inwestycji. Zwi ększenie środków pozwoli te Ŝ na 
uruchomienie przetargu i przynajmniej wi ększe 
zaanga Ŝowanie w tym roku zadania. 
Modernizacja nowej siedziby Stra Ŝy Miejskiej – tutaj 
nast ępuje zwi ększenie środków na wykonanie 
dodatkowych robót.  
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński  
Czy kto ś z pa ństwa ma pytania? 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Ja mam takie pytania, na ostatniej stronie w kwesti i 
wydatków. Czy te pozycje były w bud Ŝecie i co to 
jest? W Wydziale Promocji – realizacja filmu 
promuj ącego Gda ńsk – 50.000 zł , w Biurze Kontroli – 
150.000 zł na dodatkowe ekspertyzy, czy w zwi ązku z 
tym rozumiem, Ŝe nie jeste śmy sami tego zrobi ć ,to w 
odniesieniu tego co było wcze śniej mowa. Nast ępne – 
organizacja imprez towarzysz ących obchodom 2 
Światowego Zjazdu Gda ńszczan, czy to s ą dodatkowe 
pieni ądze i na jakie imprezy? No bo to 4 miesi ące 
min ęły.  
I dwa słowa – kolejne pieni ądze 50.000 zł nowa 
strategia, bo ja tych strategii kilka pami ętam na 



 34

temat przyci ągania, utworzenia parków 
technologicznych. 
Ten druk wydawnictwa System Przedsi ębiorcy czy to 
jest nowa pozycja do bud Ŝetu czy to wcze śniej było? 
I je Ŝeli jest ochota i wola ewentualnie pani dyrektor 
to co mówiła na pocz ątku o wpływach do bud Ŝetu, o tej 
nadwyŜce środków obrotowych GZNK. Pani dyrektor była 
uprzejma na moje zapytanie ciche sformułowa ć, Ŝe te 
niektóre nale Ŝności mog ą by ć nie wyegzekwowane przez 
GZNK. Dwa słowa tylko jaka to jest wielko ść? Rz ąd 
wielko ści? Kwota ? Dzi ękuj ę. 
 
Pan Dimitris Skuras – dyrektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej UM w Gda ńsku  
Jeśli chodzi o nadwy Ŝkę finansow ą w GZNK to 
generalnie rzecz bior ąc nale Ŝy uzna ć, Ŝe około 5 mln 
wygospodarowano w bud Ŝecie z oszcz ędności GZNK i to 
jest źródło dochodu do zmiany bud Ŝetu. Te środki w 
cało ści b ędą przeznaczone na wydatki remontowe. I to 
nie ulega Ŝadnym w ątpliwo ściom. 
Jeśli chodzi o pozycje z jakich to powstaje to jest 
tak: w cz ęści około 800.000 zł  to s ą zakupy 
inwestycyjne w tym równie Ŝ materiały biurowe, w 
cz ęści około 2,700,000 zł to s ą pozostałe usługi, w 
których najpowa Ŝniejsz ą pozycj ą to jest wydatki na 
koszty post ępowania s ądowego, odsetki, dalej to s ą 
wydatki zwi ązane z zakupem energii w tym mediów. 
Generalnie rzecz bior ąc s ą to wszystko oszcz ędności. 
Jeśli chodzi o nale Ŝności to ja powiem w ten sposób, 
Ŝe   niewyegzekwowanych nale Ŝności przybywa coraz 
wolniej W roku 2005 w stosunku do roku 2004 jest to  
ju Ŝ kwota niecałych 10 mln zł. Jest to w zwi ązku z 
tym du Ŝo, du Ŝo mniej ni Ŝ poprzednio, bo to średnio 
dwukrotnie w ci ągu tego czasu si ę zmniejsza. Jak 
państwo wiecie,  b ędziemy stawia ć pełn ą informacj ę na 
temat windykacji GZNK na sesji majowej, ale mog ę 
powiedzie ć , Ŝe na kwot ę 138 mln mniej wi ęcej takie 
jest zadłu Ŝenie wraz z lokalami u Ŝytkowymi i 
odsetkami. Około 84 mln w tym połowa to s ą odsetki, 
połowa nale Ŝności to s ą nale Ŝności w ątpliwe z ró Ŝnego 
punktu widzenia z uwagi na np. zagro Ŝenie 
przedawnieniem z uwagi na zagro Ŝenie 
nie ści ągalno ści ą, czy z uwagi na zagro Ŝenie 
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wątpliwo ści w zwi ązku z ich naliczeniem. Generalnie 
rzecz bior ąc  

kwota pewnych nale Ŝności, które GZNK jest w stanie 
ści ągnąć w sposób bezwarunkowy to jest z tej kwoty 
około 52mln zł i to jest rzeczywista kwota 
nale Ŝności, która w sposób bezwzgl ędny b ędzie 
ści ągni ęta. Pozostałe jak powiedziałem co do ich 
moŜliwo ści ści ągni ęcia s ą ró Ŝne zagro Ŝenia z tego 
tytułu przynajmniej trzy źródła tych zagro Ŝeń o 
których powiedziałem.  
I oczywi ście one s ą ści ągane, ale s ą zagro Ŝone 
ści ągalno ści ą. Do tego oczywi ście dochodz ą umorzenia 
o których ju Ŝ pan radny Głogowski mówił. Te umorzenia 
oczywi ście si ę stosuje zgodnie z uchwał ą rady miasta, 
bo przypomn ę,  Ŝe obowi ązuje nas uchwala o umorzeniu, 
odraczaniu i spłacie ratalnej zadłu Ŝeń. S ą ścisła 
kryteria co do osób i rodzin, które musz ą spełni ć 
przy których stosuje si ę tak ą pomoc finansow ą. Miedzy 
innymi jest to oczywi ście ubóstwo tych rodzin. 
Podstawowym warunkiem przystosowania pomocy 
finansowej jest oczywi ście bie Ŝąca spłata nale Ŝności. 
Dla nas jest to ci ągło ść trzymiesi ęcznego czynszu 
JeŜeli ten warunek jest niezachowany wówczas nie 
stosujemy tej pomocy finansowej. Skłaniamy w ten 
sposób dłu Ŝników do respektowania bie Ŝących nalicze ń 
i do niepowi ększania tego zadłu Ŝenia. Tylko wtedy 
kiedy jest wiarygodny i nie podwy Ŝsza tego zadłu Ŝenia 
stosujemy t ą pomoc. Tak Ŝe to jest jakby źródło 
finansowania tych środków bud Ŝetowych. 
  
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Ta uchwała bud Ŝetowa prezentowana, przekazuje oprócz 
pieni ędzy 5 mln, które weszły i wychodz ą na wydatki, 
milion złotych na to co było zgłoszone na sesji 
budŜetowej na renowacj ę obiektów zabytkowych b ędących  
w administracji GZNK – to jest wa Ŝny punkt. Prasa o 
tym nawet pisała, pokazano zdj ęcia tych obiektów. 
Podj ęli śmy decyzj ę, kole Ŝanka mi przypomniała  Ŝe 
przetarg jest ju Ŝ w toku, jest ju Ŝ komisja 
przetargowa. Zostanie wybrana firma audytorska. 
Biegli rewidenci sprawdz ą ksi ęgi GZNK, a główne 
zadanie, które przed nimi pan prezydent postawi to 
będzie kwestia sprawdzenia aktywów czyli 
prawidłowo ści zapisów w zakresie nale Ŝności. Czy one 
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są rzeczywi ście prawidłowo skalkulowane i przyj ęte w 
pozycjach bilansowych, s ą rzeczywi ście realne do 
osi ągni ęcia. To jest podstawowa sprawa zwi ązana z 
prawidłowo ści ą sporz ądzenia bilansu, bo zobowi ązania 
są raczej niew ątpliwe i powinny by ć zinwentaryzowane. 
Nale Ŝności powinny by ć równie Ŝ niew ątpliwe i 
zinwentaryzowane. Uwagi i prezentowane opinie s ą 
takie, Ŝe radni maj ą w ątpliwo ści co do prawidłowo ści  
wyszacowania i wyceny aktywów w zakresie nale Ŝności. 
Dlatego szczególnej kontroli poddamy uj ęcie bilansowe 
w bilansie pozycji nale Ŝności i w zakresie nale Ŝności 
i od lokali u Ŝytkowych i od osób fizycznych w 
bilansie. 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Światowy Zjazd Gda ńszczan, dodatkowe imprezy, o ile 
wzrasta, nowe pomysły, jakie ś dwa słowa komentarza. 
Ile ł ącznie to b ędzie wynosiło? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
W tej chwili nie powiem ile ł ącznie to b ędzie wynosił 
ten Zjazd Gda ńszczan. Takim jednym z zada ń w zakresie 
promocji b ędzie zrealizowanie filmu promocyjnego o 
mie ście, gdzie mamy wst ępną zgod ę prezydenta Lecha 
Wałęsy o zaanga Ŝowaniu si ę bezpo średnio. 
Ponadto jeszcze powiem prasa podała, Ŝe mamy bardzo 
powaŜne zaanga Ŝowane rozmowy w zakresie przeniesienia 
festiwalu gwiazd filmowych z Mi ędzyzdrojów do Gda ńska 
i to jest du Ŝe osi ągni ęcie Gda ńska, Ŝe udało nam si ę 
ści ągnąć  t ą ekip ę i b ędziemy mie ć festiwal .Wszystko 
ma by ć przy Ołowiance, tam ma by ć to centrum i aleja 
gwiazd. To ma powsta ć przy Ołowiance, to jest du Ŝe 
presti Ŝowe poł ączenie i na to potrzebujemy 
dodatkowych środków finansowych. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Pan skarbnik mówi o dwóch rzeczach, bo ja si ę pytałem 
o dwie rzeczy. Film 50.000 zł to rozumiem to z 
udziałem pana prezydenta Lecha Wał ęsy i to by 
cz ęściowo odpowiadało. Natomiast jest drugie kolejne 
100.000zł na kolejne imprezy- rozumiem, Ŝe s ą to 
jakie ś imprezy przy Ołowiance. 
 
 
 



 37

Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
100.000zł to jest na Ołowiance, to zasygnalizowałem  
ten problem dlatego, Ŝe b ędzie musiał promocji 
wewnętrznie dokona ć korekty swojego bud Ŝetu aby 
znale źć odpowiednie środki na t ą imprez ę. Natomiast 
drugie 100.000 zł s ą to Juwenalia. Juwenalia, które 
będziemy robili ze studentami. B ędą one miały 
charakter ogólnomiejski czyli wszystkie uniwersytet y 
wspólnie, jest to scena i b ędą wyst ępy. 
Muzeum Bursztynu – kwestie zwi ązane z imprez ą 
zwi ązan ą z Muzeum Bursztynu, z otwarciem, promocj ą w 
ogóle miasta Gda ńska jako miasta bursztynu, centrum, 
stolic ą bursztynu światowego. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
150.000 zł dodatkowe na te ekspertyzy 
specjalistyczne. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
To jest u nas. To s ą pieni ądze na wła śnie o czym 
mówiłem, Ŝe b ędziemy bra ć dyrekcj ę Ŝeby skontrolowa ć 
to chcemy np. z Krakowa albo z Wrocławia ści ągnąć 
ekip ę in Ŝynierów, fachowców, audytorów. Nawet nie 
chcemy z Gda ńska bra ć nikogo. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Ale co by oni mieli kontrolowa ć? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Będziemy zlecali im np. kontrole tego przetargu 
zwi ązanego z budow ą basenu. I To b ędzie firma 
audytorska, która zewn ętrznie dokona nam kontroli 
zewnętrznego audytu w zakresie kosztorysu, 
kosztorysowania dokumentacji, konstrukcji itd. i 
nadzoru budowlanego, prawidłowo ści nadzoru 
budowlanego. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Dwa dodatkowe słowa komentarza. Druk wydawnictwa pt . 
Asystent przedsi ębiorcy – 50.000 zł Czy to było w 
budŜecie czy to wprowadzamy? I z tym zwi ązana ta 
pozycja wy Ŝej 50.000 zł dodatkowo na te strategie 
dotycz ące parków technologicznych. Ja co najmniej 
pami ętam kilka opracowa ń, które w mie ście w tym 
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zakresie były, bo w nich uczestniczyłem. Jakie ś dwa 
słowa komentarza. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
To jest przez prezydenta Szpaka zgłoszone zadanie, 
które jest realizowane wspólnie z innymi miastami. 
Takie były zobowi ązania miasta Gda ńska i trzeba to 
wypełni ć. To przy bud Ŝecie si ę nie znalazło w grudniu 
i w tej chwili wydział zaproponował Ŝeby to szybko 
wydać, bo w zasadzie s ą ju Ŝ mocno prace zaawansowane 
w tym zakresie. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Mam jeszcze takie pytanie: 
dotacja do Wojewódzkiej i  Miejskiej Biblioteki 
Publicznej 50.000 zł –to jest dobra rzecz - tylko 
miałem ostatnio zapytanie, Ŝe od tych naszych dzieci 
tam si ę pobiera za korzystanie z internetu w naszych 
filiach i mi tam odpowiadano Ŝeby zwi ększy ć przychody 
itd. To ja te Ŝ jestem w stanie zrozumie ć. Natomiast 
czy te 50.000zł to min. pójdzie na to, Ŝeby zdj ąć t ą 
opłat ę czy dopłata nadal pozostanie, na co pójdzie ta 
kasa? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Te 50.000zł jest to wniosek dyrekcji biblioteki 
zwi ązane z promocj ą biblioteki . 
 
Radny Tadeusz Gleinert – członek komisji  
Poparty przez komisj ę kultury bardzo wyra źnie i 
chcemy si ę wł ączy ć w promocj ę czytelnictwa 
szczególnie w śród młodzie Ŝy i dzieci jest 
niesłychanie wa Ŝne. 
 
 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji   
Ja powiedziałem, Ŝe to jest chwalebne. Tylko 
rozumiem, Ŝe to nie obejmuje zmiany, Ŝe nadal tam te 
pieni ądze za ten Internet, za korzystanie przez te 
nasze dzieciaki z internetu b ędą pobierane, tak? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
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Wniosek wydaje mi si ę dosy ć słuszny. Powinien by ć 
omówiony, bo rzeczywi ście nale Ŝy si ę nad tym 
zastanowi ć. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
To zastanowi ć si ę czy słuszny? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Ja powiem dlaczego zastanowi ć si ę. Dlatego, Ŝe 
jeste śmy troch ę z bibliotek ą w takiej sytuacji 
klincza. Dlatego, Ŝe jakiekolwiek ruchy zwi ązane 
miasta Gda ńska w kierunku biblioteki musz ą by ć 
poparte równie Ŝ udziałem marszałka. Przypomn ę, Ŝe 
jest to instytucja wspólna. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
A nie mogli ście si ę zastanawia ć zanim ten zapis 
wpisali ście? Panie skarbniku, trzeba było si ę 
zastanawia ć przed propozycj ą wprowadzenia tego 
zapisu. 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Ten zapis dotyczy całkiem innej sprawy. Nie dotyczy  
internetu. 
Pan Głogowski podniósł temat internetu dlatego mówi ę, 
zastanawiam si ę, bo rzeczywi ście mo Ŝe to by ć to jedna 
z barier korzystania przez dzieci z internetu w 
obiektach, a takie było zało Ŝenie Ŝe ma by ć ogólnie 
dost ępny i bezpłatny. Czyli to zało Ŝenie nie jest 
realizowane i nale Ŝałoby si ę zastanowi ć gdzie znale źć 
środki finansowe, bo rozumiem Ŝe biblioteka nie ma 
środków na opłacenie za ł ącza. I to dlatego jest w 
wysoko ści kosztów pobierane. Natomiast bibliotekom 
pan przewodnicz ący komisji kultury, który ma bie Ŝący 
kontakt i na bie Ŝąco monitoruje sprawy biblioteki to 
do tematu mo Ŝemy wróci ć Ŝeby porozmawia ć jakie to s ą 
koszty, ile z tym zwi ązane. Ja rozumiem, Ŝe to był 
sformułowany wniosek o rozwa Ŝenie przez miasto  
zdj ęcia tej opłaty internetowej? 
 
Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 
Ja bym chciał wróci ć do autopoprawki do tych 
wyja śnie ń, które tutaj pani nam składała. Ja bym 
prosił o tak ą informacj ę. Pani podała, Ŝe jest milion 
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złotych przeznaczony na kanalizacj ę deszczow ą w 
okolicy ulicy Kaplicznej. I bardzo dobrze. Natomias t 
tu jest drugi człon tego zadania – budowa ulicy 
Nadmorskiej. Co to jest za ulica Nadmorska? Czy to 
jest co ś nowego czego tam jeszcze nie było do tej 
pory? Bo tak szczerze mówi ąc nie bardzo kojarz ę tej 
budowy ulicy Nadmorskiej. 
 
Pani Izabela Ku ś – WPR UM w Gda ńsku  
To jest zadanie,  cała dokumentacja techniczna jest  
opracowana na kanalizacj ę deszczow ą ulicy Kaplicznej 
wraz z budow ą fragmentu ulicy Nadmorskiej .O ile wiem 
ten odcinek ulicy Nadmorskiej jest kolejnym etapem 
ewentualnym rozbudowy tej cz ęści. W tej chwili b ędzie 
kończony drugi etap budowy kanalizacji ulicy 
Kaplicznej. O ile wiem osiedle powstało troch ę 
później ni Ŝ dokumentacja wi ęc to było niezale Ŝnie. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Na pi śmie prosz ę o wyja śnienia dla pana radnego. 
Czy kto ś z pa ństwa ma pytania? 
 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 
 

• Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Włodzimierza Pietrzaka – 
Skarbnika Miasta Gda ńska, pani Teresy 
Blacharskiej – dyrektor Wydziału Finansowego 
Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku oraz dyskusji – 4 
głosami za, przy 3 przeciwnych – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/477/32/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
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• Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska wnosi o 
pokrycie kosztów – opłat dla dzieci i młodzie Ŝy 
szkolnej za korzystanie z Internetu w placówkach  
bibliotek miejskich. 

 
   Powy Ŝsze    przyj ęto  jednogło śnie,   pozytywnie 
-   7 głosami za. 

 
 
Tre ść Wniosku Nr 56-04/30/05/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu.  
 
 

• Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska zwraca si ę 
do Pana Prezydenta o zmian ę zapisu w projekcie 
uchwały:  
 
    w punkcie „w Wydziale Gospodarki Komunalnej 
zwi ększa si ę plan wydatków o 11.018.065 zł”, 
podpunkcie „dotacja dla Gda ńskiego Zarz ądu 
Nieruchomo ści Komunalnych” w zapisie: 
„-na zwi ększony zakres remontów budynków 
komunalnych zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi 
NIK” dopisa ć: „…oraz b ędących we wspólnotach 
mieszkaniowych” 
 
PowyŜsze przyj ęto 6 głosami za, przy 1 
wstrzymuj ącym si ę. 

 
 
Tre ść Wniosku Nr 56-04/29/04/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 
zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania  ora z 
warto ści jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 
rozpi ęto ści kategorii zaszeregowania dla Miejskiego 
Ogrodu Zoologicznego „Wybrze Ŝe” – jednostki 
budŜetowej w Gda ńsku – druk nr 1843.  
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Pan Dimitris Skuras – dyrektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Dimitrisa Skurasa – dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej Urz ędu Miejskiego w 
Gdańsku – 7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/478/33/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 
zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania  ora z 
warto ści jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 
rozpi ęto ści kategorii zaszeregowania dla Zarz ądu 
Transportu Miejskiego w Gda ńsku jednostki bud Ŝetowej 
– druk nr 1844.  
 
Pan Dimitris Skuras – dyrektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Dimitrisa Skurasa – dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej Urz ędu Miejskiego w 
Gdańsku – 7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
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Tre ść Opinii Nr 56-04/479/34/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 8 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 
zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania  ora z 
warto ści jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 
rozpi ęto ści dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania dla Parku Kulturowego Fortyfikacji 
Miejskich „Twierdza Gda ńsk” w Gda ńsku – jednostka 
budŜetowa miasta Gda ńska – druk nr 1846.  
 
Pani Gra Ŝyna Pilarczyk - dyrektor parku Kulturowego 
Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gda ńsk” w Gda ńsku 
Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pani Gra Ŝyny Pilarczyk – dyrektor parku 
Kulturowego Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gda ńsk” 
w Gdańsku – 7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/480/35/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 9 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 
zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania  ora z 
warto ści jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 
rozpi ęto ści kategorii zaszeregowania dla Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Gda ńsku – druk nr 1848.  
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Pani Sylwia Juchniewicz – przedstawiciel Miejskiego   
Ośrodka  Pomocy  Społecznej w Gda ńsku 
Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pani Sylwii Juchniewicz – przedstawicie la 
Miejskiego  O środka  Pomocy  Społecznej w Gda ńsku  – 
7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawion y 
projekt uchwały. 
 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/481/36/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 10 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 
zmieniaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
rachunku dochodów własnych jednostki bud Ŝetowej Domu 
Pomocy Społecznej w Gda ńsku-Oliwie, ul. Polanki 121 – 
druk nr 1849.  
 
 
Pan Waldemar Nocny – przedstawiciel Miejskiego  
Ośrodka  Pomocy  Społecznej w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
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USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Waldemara Nocnego – przedstawiciel a 
Miejskiego  O środka  Pomocy  Społecznej w Gda ńsku  – 
6 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawion y 
projekt uchwały. 

 
Tre ść Opinii Nr 56-04/482/37/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 11 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 
zmieniaj ąca uchwał ę Nr XXIX/946/04 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 pa ździernika 2004 r. (zmieniona 
uchwał ą Nr XXXV/1143/05 z dnia 17 lutego 2005 r.) w 
sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na zasiłki 
celowe i okresowe oraz pomoc rzeczow ą z wył ączeniem 
pomocy na ekonomiczne usamodzielnienie  – druk nr 
1851.  
 
 
pani Maria Chudziak – przedstawiciel Miejskiego  
Ośrodka  Pomocy  Społecznej w Gda ńsku 
Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pani Marii Chudziak – przedstawiciela 
Miejskiego  O środka  Pomocy  Społecznej w Gda ńsku  – 
6 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawion y 
projekt uchwały. 

 
Tre ść Opinii Nr 56-04/483/38/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 



 46

PUNKT – 12 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie ustalenia źródeł dochodów własnych oraz ich 
przeznaczenia w jednostce bud Ŝetowej gminy miasta 
Gdańska – Stra Ŝy Miejskiej w Gda ńsku – druk nr 1835.  
 
Pan Leszek Walczak – komendant Stra Ŝy Miejskiej w 
Gdańsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Leszka Walczaka – komendanta Stra Ŝy 
Miejskiej w Gda ńsku  – 7 głosami za – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 
Tre ść Opinii Nr 56-04/484/39/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 
 

PUNKT – 13 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie ustalenia najni Ŝszego wynagrodzenia 
zasadniczego w I-szej kategorii zaszeregowania oraz  
warto ści jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 
rozpi ęto ści kategorii zaszeregowania dla Stra Ŝy 
Miejskiej w Gda ńsku – druk nr 1836.  
 
Pan Leszek Walczak – komendant Stra Ŝy Miejskiej w 
Gdańsku  
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
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USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Leszka Walczaka – komendanta Stra Ŝy 
Miejskiej w Gda ńsku  – 7 głosami za – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 
Tre ść Opinii Nr 56-04/485/40/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 
 

PUNKT – 14 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 
zmieniaj ącej uchwał ę Nr XLVI/1591/05 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 22 grudnia 2005 roku w sprawie 
wynagradzania nauczycieli szkół i placówek, dla 
których organem prowadz ącym jest miasto Gda ńsk – druk 
nr 1855.  
 
 
Pani Regina Białousów - p.o. dyrektora Wydziału  
Edukacji  Urz ędu  Miejskiego  w  Gda ńsku 
Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pani Reginy Białousów - p.o. dyrektora 
Wydziału  Edukacji  Urz ędu  Miejskiego  w  Gda ńsku – 
7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawion y 
projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/486/41/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
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PUNKT – 15 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie wyra Ŝenia woli obj ęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działaj ącej 
pod firm ą Gda ńska Infrastruktura Wodoci ągowo-
Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzib ą w Gda ńsku - 
druk nr 1858.  
 
 
Pani Iwona Bierut - zast ępca dyrektora Wydziału 
Skarbu Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pani Iwony Bierut - zast ępcy dyrektora 
Wydziału Skarbu Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku – 7 
głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/487/42/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 16 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie zawarcia porozumienia mi ędzygminnego pomi ędzy 
miastem Gda ńsk a miastem Sopot i miastem Hel w 
sprawie wykonania zadania publicznego w zakresie 
gminnego transportu zbiorowego droga wodn ą – druk nr 
1860.  
 
Pan Antoni Szczyt - zast ępca dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
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Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 
 

 Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Antoniego Szczyta - zast ępcy 
dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej Urz ędu 
Miejskiego w Gda ńsku – 7 głosami za – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 56-04/488/43/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 17 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 
zmieniaj ącego uchwał ę Rady Miasta Gda ńska Nr 
XXIX/936/04 z dnia 28 pa ździernika 2004 roku w 
sprawie ustalenia zasad taryfowych oraz cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego – 
druk nr 1859.  
 
 
Pan Antoni Szczyt - zast ępca dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku  
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było głosów w dyskusji, przewodnicz ący 
poddał projekt pod głosowanie. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Antoniego Szczyta - zast ępcy 
dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej Urz ędu 
Miejskiego w Gda ńsku – 7 głosami za – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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Tre ść Opinii Nr 56-04/489/44/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 

PUNKT – 18 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

• Przewodnicz ący poprosił o zapoznanie si ę przez 
członków komisji z dostarczonymi wcze śnie kopiami 
korespondencji, jaka wpłyn ęła do komisji m.in. z 
materiałami dot. TBS Motława i GTBS. 

 
• Radny E. Głogowski zaproponował zakupienie na 

potrzeby komisji ksi ąŜek. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska prosi o zakup  
ksi ąŜek: 

• -  „Bud Ŝet i finanse 2006. Poradnik dla 
samorz ądów” pod kierunkiem Wojciecha Misi ąga – 2 
egz. 

• - „ Świadczenie usług przez samorz ąd terytorialny 
w Polsce. Zagadnienia ustrojowo prawne” autorstwa 
Pawła Chmielnickiego – 2 egz. 

 
Do ksi ąŜki doł ączona jest płyta CD-ROM, zawieraj ące 
wzory dokumentów, komentuj ące aktualny stan prawny. 
 
PowyŜsze przegłosowano – jednogło śnie. 
 
Poniewa Ŝ nie było wi ęcej spraw wniesionych i wolnych 
wniosków, przewodnicz ący podzi ękował za przybycie i 
zaprosił na nast ępne posiedzenie komisji. 
  

     Przewodnicz ący  
           Komisji Bud Ŝetowej 

       
Wiesław Kami ński 

 
Protokołowała 
A. śuk  


